
 

 

 
 
 
 
Aan het college van B. en W. van de gemeente Olst-Wijhe 

Raadhuisplein 1 
8130 AA Wijhe 
 

 
Olst-Wijhe, 17 september 2015 

 
 
Geacht college, 

 
Dank voor uw begrotingsbrief. De fractie van de PvdA heeft „m met aandacht 
gelezen. En, om maar met de deur in huis te vallen, wij zijn er niet tevreden 

over. Wij hebben het dan over zowel de vorm, de inhoud als over de 
financiële onderbouwing.  

 
Uw brief ademt teveel de geest van „het moet maar even die begrotingsbrief‟. 
Op inhoud missen wij ambitie en drive. Er is sprake van ideeën armoede. 

Ook vragen ons af of het door u geschetste positieve financiële beeld geen 
„wishfull thinking is‟. Dit gelet op de recente reactie van de Vereniging van 
Nederlandse Gemeenten op de Miljoenennota (“Rijk decentraliseert 

begrotingscrisis naar gemeenten”). Dit óók gelet ook op het aanzienlijke 
aantal PM posten in uw begrotingsbrief.  

 
Een somber begin van onze kant. Het is niet anders.  
 

Dit sombere begin laat overigens onverlet dat wij waardering hebben voor 
uw inzet en voor de collegiale verhoudingen. Wij zijn het lang niet altijd met 

elkaar eens maar wel steeds met elkaar „on speaking terms‟. En dat is ook 
wat waard. Ook de samenwerking met de partijen binnen de gemeenteraad 
bevalt ons. Er is ruimte voor wisselende meerderheden. Prima! Waardering 

is er ook voor het gemeentelijk apparaat, onze rots in de branding. 
 
Terug naar de begrotingsbrief. Zoals aangegeven stelt uw brief ons zowel 

qua vorm, inhoud als financiële onderbouwing teleur. 
 

Allereerst de vorm. Het is een goede gewoonte dat de gemeenteraad en het 
college ten minste één maal per jaar de degens kruisen over de volle omvang 
van het gemeentelijke beleid. Meestal gebeurt dat in het voorjaar bij de 

kadernota. De reden om hier dit jaar van af te zien is gegrond maar wat ons 
betreft is dit wel eenmalig. Volgend voorjaar willen wij gewoon weer een 



brede raadsdiscussie over de kadernota waarna wij in het najaar de 
begroting op de agenda krijgen. De gemeenteraad is het hoogste orgaan van 

de gemeente. Wij vinden het van belang om daar goed recht aan te doen. 
 

Ook zien wij graag dat u meer investeert in de toegankelijkheid van 
documenten als deze. Onze fractie heeft u de afgelopen week de nodige 
vragen gesteld over de financiën. Dat zegt iets over onze nieuwsgierigheid. 

Maar het zegt ook iets over de wijze waarop u de cijfers presenteert. Ook als 
het gaat om de leesbaarheid moet er wat ons betreft een slag worden 
gemaakt. Het kan allemaal net iets simpeler. 

 
Op inhoud missen wij, zoals geschreven, drive en ambitie. U voelt weinig 

aandrang om het verschil te willen maken. En dat is jammer want er is toch 
volop werk aan de winkel. 
 

Wij noemen de ontwikkelingen binnen het sociale domein. Welke kansen 
zijn er voor een kleine gemeente als Olst-Wijhe om mensen úit de bijstand 

en de WW en áán het werk te krijgen? Gaan wij de uitvoering binnen het 
sociale domein verbeteren  door de schotten tussen de budgetten verder weg 
te halen? Waar zetten wij het overschot op de Huishoudelijke Hulp van liefst 

€ 3 ton in? Binnen welke domeinen moeten wij extra reserveren omdat er 
zich donkere wolken samen pakken?  
 

Hoe kunnen wij als kleine gemeente anticiperen op de toenemende stroom 
van vluchtelingen waar ook wij mee te maken krijgen?  

 
Hoe gaan wij de leegstand, van winkel tot boerenschuur van opslagloods tot 
school te lijf? Wat doen wij met de braakliggende hectares op het 

bedrijventerrein Noordmanshoek? 
 
Deze en andere prangende vragen worden niet beantwoord in uw 

begrotingsbrief. Sterker nog, u benoemt ze niet eens!  En dat is jammer. Het 
besturen van een gemeente kan zoveel meer zijn dan het passen op een 

winkel en de zorg voor een kloppend kasboek.  
 
Tot slot van het inleidende deel van ons betoog het onderwerp financiën. Er 

liggen roerige jaren achter ons. Met elkaar hebben wij ervoor gezorgd wij op 
dit moment zwarte cijfers kunnen schrijven. „Wij hebben een soort van 

achtbaan achter ons liggen‟, zo stelde de voorzitter van uw college in de 
Stentor. Ware woorden. Wij hebben subsidies gekort, de lasten verhoogd en 
ambtenarenapparaat afgeslankt. Het evenwicht is desondanks broos. De 

decentralisaties ijlen nog jaren door. En verder staan wij, zie het aantal PM 
posten in uw brief, voor nog flink wat investeringen. Dit alles vraagt om een 
gedegen financiële toekomstvisie. Die ontbreekt in uw begrotingsbrief. 

 
En daarmee komen wij toe aan onze vragen, opmerkingen en bevindingen 

per begrotingshoofdstuk. Voor uw en ons gemak doen wij dat per 
programma én genummerd.  
 



 
Programma 1 Woon- en leefomgeving 

 
1. Uw college stelt vast dat er de komende jaren bijna € 2 ton nodig is 

om onze bestemmingsplannen up-to-date te krijgen. Dat is bijna 10 x 
het bedrag dat wij normaal op jaarbasis nodig hebben voor de 
actualisatie van de bestemmingsplannen (€ 21.000). Lopen wij niet 

teveel achter, wat zijn de consequenties, zijn wij wel in control? Wij 
horen het graag van u.  

2. Het is onduidelijk of wij als gemeente nu garant staan voor de € 3 ton 

voor het nieuwe Leaderprogramma/de Kracht van Salland of dat wij 
„slechts‟ de intentie uitspreken om dit bedrag in te zetten. Graag 

horen wij van u hoe wij deze € 3 ton moeten zien.  
3. Wij willen de concrete uitvoeringsplannen in het kader van Leader/de 

Kracht van Salland vóóraf zien. Dat hebben wij steeds aangegeven  

Voor 2016 vraagt u de raad  € 26.000. U geeft niet aan waar dit 
bedrag voor bestemd is. Graag horen wij dat vóór of bij de 

behandeling van de begroting van u. 
4. Wij waarderen het dat u onze suggestie om mensen met een afstand 

tot de arbeidsmarkt nadrukkelijk te betrekken bij de uitvoering van de 

Leader/Kracht van Salland projecten heeft overgenomen. 
5. Het project „Olst mooier aan de IJssel‟ zal op enig moment in de 

uitvoeringsfase terecht komen. Hoe kijkt u aan tegen het idee om met 

dit project voor anker te gaan bij de provincie Overijssel? De 
onvermijdelijke sanering van het Olasfaterrein legt al geruime tijd een 

enorme hypotheek op het gebied. De werkzaamheden zorgden en 
zorgen voor hinder en overlast bij de omwonenden. Een 
toekomstgerichte geste van de provincie neemt het leed niet weg maar 

geeft wel perspectief. Graag horen uw visie hierop. 
6. Uit de stukken krijgen wij de indruk dat u de eerdere bezuinigingen 

op het groenbeleid wilt terug draaien. Wij horen graag van u of deze 

inschatting onzerzijds correct is. Ook horen wij graag van u of nog 
meer eerdere bezuinigingen wenst te heroverwegen.  

7. Is het uw streven om bij de actualisering van het gemeentelijke 
rioleringsplan te komen tot een kostendekkende opzet, ook als de 
lastendruk hierdoor toeneemt?  

8. Uit de jaarrekening 2014 komt naar voren dat wij een nadeel hebben 
van € 140.000 op de leges omgevingsvergunning. De ontwikkelingen 

in het lopende jaar laten eveneens een weinig florissant beeld zien. 
Toch begroot u voor het komend jaar geen nadeel. Kunt u ons dat 
nader uitleggen? 

9. Zoals wij in de inleiding al schreven missen wij bij uw college de drang 
om het verschil te maken. Dat geldt ook voor het fysieke domein. 
Natuurlijk worden wij geremd door beperkte financiële middelen. 

Maar dit betekent niet dat het denken moet stoppen. Graag willen wij 
met u en met de raad van gedachten wisselen over de mogelijkheden 

om onze gemeente van deze twee lelijke puisten te ontdoen. Wij 
hebben het dan over de Abersonlocatie in Olst en de Godeschalk 
locatie in Wijhe. Doornen in de ogen van onze bevolking. Bent u 



bereid om met alle betrokken partijen om tafel te gaan om tot 
verbetering van de situatie ter plekke te komen.  

 
Programma 3 Economie, recreatie en toerisme 

 
1. De fractie van de PvdA stelt opnieuw grote vraagtekens bij de extra 

bijdrage die u vraagt voor de regio Zwolle (samenwerking economische 

ontwikkeling). De eerste resultaten waren bepaald niet hoopgevend. 
Wij zijn sowieso niet van het praatgeld, dat weet u. En al helemaal 
niet als dat bestemd is voor niet-democratisch gelegitimeerde organen 

als een regio. Met de voorgestelde extra bijdrage komen de totale 
kosten op bijna € 18.000 per jaar. Wij worden lekker gemaakt met een 

beoogde banengroei van 7%. Geldt dit percentage voor Olst-Wijhe of is 
dit een overall percentage. Ook horen wij graag van u wat wij missen 
als wij niet mee doen.  

2. Bij de opiniërende behandeling van de beleidsvisie Recreatie, toerisme 
en cultuur hebben wij uw college geadviseerd om minder geld te 

stoppen in processen en structuren. Ook vinden wij dat er een einde 
moet komen aan het plaatsen van vele routeborden en wegwijzers. Het 
geld dat wij hierdoor overhouden willen wij graag als aanjaagbudget in 

zetten voor prachtige initiatieven van het soort als de 
IJsseltheaterfietstocht, het Wij land festival en andere lokale 
evenementen. Graag horen wij van u of u deze zienswijze deelt. 

 
Programma 4 Duurzaamheid 

 

1. Het is een prima plan om werk te maken van duurzaamheid. Met een 
bedrag van € 175.000 heeft u hier ook serieus geld voor. De plannen 

zijn echter nog allerminst concreet. Net als bij Leader horen wij 
daarom graag vooraf van u op welke wijze u het geld gaat inzetten. 
Kunnen wij het eerste uitvoeringsplan vóór eind 2015 tegemoet zien? 

2. De PvdA is benieuwd hoe het college vaart met het vinden van een 
herbestemming voor de Noordmanshoek. Is hier de al zo lang 

voorgespiegelde duurzame invulling voor te vinden?  
 
Programma 5 Jeugd en Onderwijs 

 

1. De PvdA verwacht dat we, als wij het onderwijs op een fatsoenlijke 

wijze willen ondersteunen op het gebied van huisvesting, in de 
komende jaren voor serieuze kosten komen te staan. Deelt u deze 
verwachting, en zo ja op welke wijze anticipeert u daar op? 

 
Programma 6 Welzijn, sport en cultuur 

1. „De vluchtelingenstroom groeit en duldt geen afwachtende houding‟, 

aldus Koning Willem Alexander op dinsdag 15 september tijdens de 
Troonrede. Graag horen wij van u op welke wijze uw college inspeelt 

op de prangende  vraag naar woonruimte voor statushouders.  
2. Bent u bereid om terzake „out-of-the-box‟ te denken en verder te 

kijken dan het beschikbaar stellen van de goedkopere sociale 



woningen voor statushouders. Het kan in onze ogen niet zo zijn dat 
steeds dezelfde wijken in beeld zijn. Dat is niet goed voor het 

draagvlak. Bent u tevens bereid om gemeentelijk vastgoed op 
potentiële huisvestingsmogelijkheden te scannen. 

 
Programma 7 Werk, inkomen en zorg 

 

1. Iedereen die wil werken, kan werken. Daar gaan wij voor. Op dit 
moment hebben 160 plaatsgenoten een Bijstandsuitkering. Dat zijn er 
160 teveel. De schaal van Olst-Wijhe biedt in onze ogen uitstekende 

kansen om vraag en aanbod beter bij elkaar te brengen. Wat de PvdA 
betreft zijn wij toe aan een nieuwe kijk op arbeid. Er is voldoende 

werk in het openbaar domein, maar ook daarbuiten. Op de Veluwe 
loopt een pilot waarbij schoonmaakondersteuning als een algemene 
voorziening wordt gezien. Het zwembad, de bieb en Holstohus om 

maar eens wat te noemen hebben grote behoefte aan gemotiveerde 
krachten. Maar ook in het lokale bedrijfsleven moeten, door een 

combinatie van een stevig lokaal netwerk, sollicitatieondersteuning, 
scholing en ontwikkeling, nog plaatsen te vinden zijn waar mensen 
hun talenten kunnen inzetten. Er is in onze ogen voldoende werk 

zonder dat er sprake is van verdringingseffecten. De decentralisatie 
biedt ons de kansen om op de lokale schaal het verschil te maken. 
Door de ontschotting vallen middelen vrij. Denk bijvoorbeeld aan het 

overschot van € 300.000 op de huishoudelijke  hulp. De PvdA nodigt 
U uit om met  ons  én met de gehele raad echt werk te maken van 

werk. Om te komen tot een lokale visie op werk, waarin ieders talent 
benut wordt en kan groeien. Een doorwrochte studie is in eerste 
instantie niet nodig. Een gezamelijk ontwikkelde visie op de wijze 

waarmee wij in Olst-Wijhe het verschil kunnen maken als het om 
werk gaat is waar wij naartoe willen, volstaat als eerste stap. Wij zijn 
benieuwd naar uw reactie én die van de andere partijen op dit idee.  

2. Uit de media vernamen wij dat uw college een verzoek om een bijdrage 
aan Voedselbank Raalte heeft afgewezen. Dit maakt dat het bezorgen 

van maaltijden in Wijhe per 1 januari 2015 wordt stopgezet. Bent U 
bereid om met de gemeenten Deventer en Raalte in overleg te gaan om 
te komen tot een praktische ondersteuning „op maat‟ van deze helaas 

noodzakelijke voorziening, zodat deze ook voor onze inwoners die dat 
nodig hebben beschikbaar is? 

 
Programma 10 Algemene dekkingsmiddelen 

 

1. U geeft aan dat het aanpassen van de formatie minder snel gaat dan 
gewenst. Ons is onduidelijk welke van de cijfers als genoemd in de 
tabel op pagina 13 nu echt hard zijn. Van de dekking voor deze 

taakstelling wordt ongeveer een ton aan DOWR toegeschreven. Is die 
hard te maken? Wij horen het graag van u. 

2. U geeft ons netjes aan wat wij in het kader van de Meicirculaire 
minder krijgen voor het uitvoeren van de decentralisaties. Ook geeft u 
ons aan voor hoeveel geld er anderzijds nog geen specifieke 



bestemming is. U concludeert dat wij het daarmee kunnen oplossen 
en er zelfs nog geld over is (tabel C pagina 15). Dat is wat ons betreft 

wel heel kort door de bocht. Die ruimte is namelijk wel gehalveerd (!) 
ten opzichte van het beeld van het afgelopen jaar terwijl er nog niets 

zeker is, en de vernieuwingsslag, de transformatie, nog moet 
beginnen. En heeft u bijvoorbeeld al in beeld hoe het gaat met onze 
inwoners die geen huishoudelijke hulp meer krijgen?  

Met elkaar vinden wij dat wij de decentralisaties budgettair neutraal 
moeten uitvoeren. Maar het lijkt er op dat u geen inhoudelijk idee 
heeft hoe u dat moet doen. Dat is ook best lastig maar het probleem 

lost zich niet op door in deze begrotingsbrief te volstaan met wat 
cijfertjes. Wij nodigen u uit om op dit punt met een meer inhoudelijke 

reactie te komen.  
3. Uw begrotingsbrief bevat een flink aantal PM posten. Wij noemen de 

omgevingswet, Olst mooier aan de IJssel, Leader, openbare ruimte, 

kosten doorontwikkeling RUD, kosten investering huisvesting 
onderwijs. Deze PM posten plaatsen het positieve financieel 

perspectief toch in een ander licht. Gezamenlijk gaan deze kosten het 
geld dat „over‟ is ruim te boven. PM posten blijven niet altijd PM 
posten. Hoe lost U dit op? 

 
Geacht college, 
 

Tot zover onze bijdrage in eerste termijn. Wij zijn benieuwd naar de 
antwoorden. 

 
Met vriendelijke groet 
René Leber, Annelies Boerman en Toon Schuiling 

PvdA Olst Wijhe 
 


